
 

 
 

 We are looking for volunteers to support us!  
 

Alcohol abuse is one of the main obstacles to sustainable development. The situation is becoming 
increasingly critical, especially in African developing countries. Over the recent years, an alarming 
increase in per capita alcohol consumption has been reported over the recent years that has a 
devastating impact on the social coexistence and human health. International Blue Cross (IBC) has 
set itself the task of reducing alcohol and drug abuse and giving people a future perspective.  
For this purpose, IBC promotes and implements programs in different developing countries in the 
field of alcohol and drug prevention for young people. These programs include in and out of school 
activities with the aim to strengthen vulnerable boys and girls. The focus is on the prevention of 
discrimination, violence, alcohol and drugs abuse.  
As a non-governmental organization, IBC acts as the umbrella organization that brings together 40 
national organizations. In addition to implementing development programs, it is involved in alcohol 
policy lobbying and has a consultant status at the UN ECOSOC. Our five employees at the 
headquarter coordinate projects and advise our national partner organizations worldwide in the 
implementing and financing of the projects. Your help as  volunteer is needed. 
 

In particular, we are looking for your support in the following areas: 

Administration 
• Support in creating presentations using 

Powerpoint 
• Take the minutes 
• Correspondence, filing, analysis 
• Update database information 
• Simple accounting tasks 
• Create short reports (Excel and Word) 
• Print and send fundraising applications, 

call for donation, thank-you letters 
• Accept and forward phone calls  
 

Requirements: 
• Motivated to support our small team 
• Good knowledge of English, German, 

French, Portuguese. 
• Reliable and responsible 
• Team spirit, flexibility and humor 
• Good IT knowledge 

Marketing and Communication 
• Social media support 
• Campaign preparation 
• Support in fundraising 
• Write reports and articles 
 

Translations 
• French in German or English 
• German or English in French 
• Portuguese in German or English 
• German or English in Portuguese 
• English in German 
• German in English 

 

If you would like to support our international development work to strengthen 
vulnerable young people, we are looking forward to your contact! Please specify in 
which of these areas you would like to volunteer in our organization. 
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Freiwillige Unterstützer gesucht! 

 
 

Missbräuchlicher Alkoholkonsum ist eines der hauptsächlichen Hindernisse für nachhaltige 
Entwicklung. Zunehmend kritisch ist die Situation vor allem in afrikanischen Entwicklungsländern. 
Diese verzeichnen in den letzten Jahren eine besorgniserregende Zunahme des Pro-Kopf-
Alkoholkonsums. Dies hat verheerende Auswirkungen auf das gesellschaftliche Zusammenleben 
und die Gesundheit der Menschen. International Blue Cross (IBC) hat es sich zur Aufgabe gemacht, 
missbräuchlichen Alkohol- und Drogenkonsum zu verringern und Menschen wieder eine 
Zukunftsperspektive zu geben. Hierzu fördert und implementiert IBC Programme in verschiedenen 
Entwicklungsländern im Bereich Alkohol- und Drogenprävention für Jugendliche. Diese umfassen 
inner- und ausserschulische Aktivitäten, welche benachteiligte Jungen und Mädchen stärken sollen. 
Schwerpunkte sind dabei die Vermeidung von Diskriminierung, Gewalt, Missbrauch von Alkohol- 
und Drogen.  
Als Nichtregierungsorganisation fungiert es als Dachverband, der 41 nationale Organisationen unter 
sich vereint. Neben der Implementierung von Entwicklungsprogrammen engagiert es sich für die 
alkoholpolitische Lobbyarbeit und besitzt den Beraterstatus am UN ECOSOC. Fünf hauptamtliche 
Mitarbeiter in der Zentrale koordinieren Projekte und beraten ihre nationalen Partnerorgani-
sationen weltweit in der Umsetzung und Finanzierung der Projekte. Hierbei wird Ihre Hilfe benötigt. 
 

Im speziellen suchen wir Ihre Unterstützung in den Bereichen: 

Administration 
• Vorbereiten von Powerpoint 

Präsentationen  
• Erstellen von Protokollen 
• Briefe, Ablage und Analysen  
• Datenbank aktualisieren 
• Einfache Buchhaltungsaufgaben 
• Erstellen von Reporten (Excel und Word) 
• Ausdruck, Versand von Fundraising 

Anträgen, Spendenaufrufen, 
Verdankungen 

• Telefone annehmen und weiterleiten 
 

Anforderungen: 
• Motiviert unser kleines Team zu 

unterstützen 
• Gute Englisch-, Französisch-, Deutsch, 

Portugiesisch kenntnise. 
• Verantwortungsbewusstsein 
• Teamgeist, Flexibel und humorvoll 
• Gute IT Kenntnisse 

Marketing und Kommunikation 
• Social Media Support 
• Kampagnenerarbeitung 
• Fundraising Support 
• Erstellen von Berichten und Artikeln 

Übersetzungen 
• Französisch in Deutsch oder Englisch 
• Deutsch oder Englisch in Französisch 
• Portugiesisch in Deutsch oder Englisch 
• Deutsch oder Englisch in Portugiesisch 
• Englisch in Deutsch 
• Deutsch in Englisch 

 

Möchten Sie unsere internationale Entwicklungsarbeit zur Stärkung benachteiligter 
Jugendlicher unterstützen, dann freuen wir uns auf Ihre Kontaktaufnahme! Bitte geben 
Sie an auf welchem Gebiet Sie uns unterstützen möchten.  
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